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Summary

        
Because of acute symptoms in the upper abdomen, upper gastrointestinal endoscopy was performed in a 75-year-old female patient. A large (5 cm x 10 cm) perforated gallstone was embedded in the duodenum, causing complete obstruction of the duodenal bulb. The stone was removed via pylorotomy. A fistula remained between the gallbladder and the duodenum. Cholecystectomy was not carried out because of the unfavourable cardiac condition of the patient. There were no complications.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei einer 75jährigen Patientin wurde wegen akuter Oberbauch-Symptomatik die Endoskopie des oberen Verdauungstraktes durchgeführt. Ein etwa 5 x 10 cm großer perforierter Gallenstein war im Duodenum eingeklemmt und führte zu einem kompletten Bulbusverschluß. Die Steinentfernung erfolgte nach Pylorotomie, es blieb eine Fistel zwischen Gallenblase und Duodenum. Auf die Cholezystektomie wurde wegen des schlechten kardialen Zustandes der Patientin verzichtet, der weitere Verlauf war komplikationslos.
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Gallstone perforation - obstruction of the duodenal bulb - ileus
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